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Op 17 april 2025 stelden A.J.A. Maassen (D66) en L.S. Vlieger (GroenLinks) ons schriftelijke
vragen over Situatie Stichting Mano en opvang op asielschepen vanaf 1 mei 2025
(25bb002889).

Inleidend wordt gesteld:
Sinds een aantal jaar vangt Rotterdam vluchtelingen op aan boord van meerdere schepen.
Deze noodopvang, oorspronkelijk bedoeld als tijdelijke maatregel, duurt inmiddels al jaren
voort en lijkt zich te ontwikkelen tot een meer permanente situatie. Gedurende deze
periode heeft Stichting Mano een cruciale rol gespeeld in de opvang, begeleiding en
dagbesteding van bewoners, waardoor de leefbaarheid en veiligheid op de schepen
aanzienlijk verbeterden. Desondanks bereiken onze fractie signalen over toenemende
onzekerheid rondom de continulteit van de inzet van Stichting Mano na 1 mei 2025.
Tegelijkertijd groeit de bezorgdheid over de leefomstandigheden, vooral vanwege
beperkte buitenruimte, slechte luchtkwaliteit en ontoereikende voorzieningen voor
kinderen. De recente verdrinking van een bewoner benadrukt bovendien de noodzaak
voor gedegen psychosociale nazorg en preventieve maatregelen. Gezien de urgentie en
complexiteit van deze uitdagingen stel de fractie van D66 Rotterdam de volgende vragen.

Hieronder volgen de vragen en onze beantwoording:

Vraag 1:
Is het college het met de fractie van D66 eens dat de inzet van Stichting Mano
onmisbaar is voor de Rotterdamse asielopvang?

Antwoord:
Het college waardeert de inzet van alle betrokken partijen bij de opvang van asielzoekers
en statushouders in Rotterdam. De afgelopen jaren hebben het college, het COA en het
Rijk gezamenlijk besloten een aanvullende derde partij (Stichting Mano) de opdracht te
geven om, aanvullend aan het COA, activiteiten te organiseren. Deze inzet heeft zeker
meerwaarde.
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Vraag 2:
Is er inmiddels een bestuursbesluit genomen over de voortzetting van de inzet van
Stichting Mano op de opvangschepen na 1 mei 20252 Zo ja, wat is de inhoud hiervan?
Zo nee, waarom niet en wanneer verwacht het college duidelijkheid te kunnen
bieden?

Antwoord:
De besluitvorming zit in de afrondende fase. Het COA en de gemeente Rotterdam hebben
met elkaar afgesproken dat er, net als in de afgelopen periode, voor asielzoekers en
verblijvend op de riviercruiseschepen aanvullende dagbesteding nodig is. In het verleden
is gekozen om deze dagbestedingsactiviteiten te laten organiseren door een derde partij.
Het COA heeft aangegeven deze activiteiten vanaf 1 mei 2025 zelf te kunnen en gaan
organiseren. Het COA werkt hierin samen met lokale organisaties waaronder Stichting
Mano.

De bestuursovereenkomst met het COA voor de tijdelijke huisvesting van statushouders
op de MS Silja Europa loopt tot en met 31 januari 2026, daarmee wordt de inzet van
Stichting Mano gecontinueerd tot einde looptijd overeenkomst. Hier hebben geen
veranderingen in plaatsgevonden.

Vraag 3:
Hanteert het college het uitgangspunt bij de vormgeving van bestuursbesluit dat de
samenwerking met Stichting Mano ook na 1 mei 2025 wordt gecontinueerd ter
behoeve van goede begeleiding van bewoners op de asiellocaties en de bevordering
van de toekomstige inburgering?

Antwoord:
Het college hanteert het uitgangspunt dat er op de riviercruiseschepen aanvullende
dagbesteding nodig en wenselijk is. Daarom zijn hierover afspraken gemaakt met het
COA, zie ook beantwoording vraag 2. De landelijke kaders waarbinnen de afspraken
gemaakt worden, zijn echter veranderd en er is minder budget beschikbaar. Hierdoor
kunnen door Stichting Mano minder activiteiten worden aangeboden dan voorheen. Er zal
intensiever met andere partners in de stad gewerkt worden en een deel van de organisatie
van activiteiten wordt overgedragen aan het COA.

Vraag 4:
Kan het college daarbij specifiek aangeven welke rol Stichting Mano per locatie zal
hebben?

Antwoord:
Zie beantwoording vraag2.
Stichting Mano zal het komende jaar een rol spelen voor de inzet op zinvolle
dagbesteding, mentaal welzijn en samenwerking met partners in de stad op alle opvang
locaties voor asielzoekers en statushouders. Voor de periode na april 2026 zal te zijner tijd
opnieuw met het COA in gesprek worden gegaan over wat nodig is naast de
ondersteuning en begeleiding die het COA regulier biedt.

Vraag 5:
Wat is de precieze omvang en invulling van de nieuwe opdracht aan Stichting Mano
na 1 mei 2025 (de zogenaamde "brugfunctie")? Hoe verhoudt deze nieuwe opdracht
zich tot de huidige inzet en acht het college deze toereikend om continuiteit van de
begeleiding en dagbesteding op de schepen te waarborgen?
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Antwoord:
Zoals bij voorgaande vragen aangegeven wordt er aanvullende dagbesteding
georganiseerd. Het COA heeft ervoor gekozen daarin meer zelf te organiseren. Zij hebben
voor een gedeelte daarvan een opdracht uitgezet bij Stichting Mano. Voor 2025 hebben
het COA, de gemeente en Stichting Mano gezamenlijk gekeken wat mogelijk is binnen de
kaders die er zijn en hoe - door middel van anders te werken en samenwerking op te
zoeken met andere partners -aanvullende begeleiding kan worden geboden.

Vraag 6:
Kunt u ingaan op de huidige leefomstandigheden op de opvangschepen, met name op
aspecten als luchtkwaliteit, beschikbare buitenruimte en voorzieningen voor
kinderen?Welke maatregelen neemt het college om deze omstandigheden te
verbeteren, gezien het langdurige karakter van deze opvang?

Antwoord:
Op de riviercruiseschepen worden geen kinderen opgevangen. De door de gemeente
aangeboden opvanglocaties op water brengen uitdagingen met zich mee. Hier is het COA
op ingesteld. De GGD voert op deze locaties inspecties uit; als hier aanbevelingen
uitkomen worden deze gezamenlijk opgepakt.

Voor recreatie kunnen bewoners zelfstandig gebruik maken van de (sport)faciliteiten in de
stad en is de buitenruimte op het dek van hetschip en de naastliggende kade beschikbaar.
Een van de doelen van de aanvullende dagbesteding voor de bewoners is kennis te maken
met het bestaande aanbod en de voorzieningen in de stad.

Recentelijk bent u geïnformeerd over het welzijn van de bewoners van de MS Silja Europa
(25bb003373).

Vraag 7:
Welke acties heeft het college ondernomen naar aanleiding van het recente tragische
incident waarbij een bewoner is verdronken?1 Is er voldoende psychosociale nazorg
geboden aan bewoners en welke preventieve maatregelen zijn of worden genomen
om dergelijke incidenten in de toekomst te voorkomen?

Antwoord:
De gemeente is geinformeerd over het incident en heeft veelvuldig contact gehad met het
COA. Het incident heeft een grote impact gehad op de bewoners en direct betrokken
medewerkers op locatie. Er zijn gesprekken georganiseerd met bewoners om hen te
ondersteunen, om ervoor te zorgen dat zij zich kunnen laten horen, en zodat zij zich
ondersteund voelen in deze moeilijke tijd. Dit onderstreept ook het belang om in de
toekomst te blijven inzetten op aanvullende activiteiten in het kader van mentaal welzijn.

1 https://www.hartvannederland.n1/112/ongeluk/artikelen/reanimatie-bewoner-asielboot-rotterdam-aelbre
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Het COA heeft tevens psychologische ondersteuning geboden aan medewerkers naar
aanleiding van dit incident.

Burgemeester en wethouders van Rotterdam,

T.B. Versnel, Lb.




